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Rada Powiatu Leszczyńskiego 

Protokół nr 9/2024 

z IX Sesji w dniu 30 października 2024 roku 

Obrady rozpoczęto 30 października  2024 roku o godz. 13:03, a zakończono o godz. 
14:18 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 17 członków. 

Obecni: 
1. Wojciech Antoniak 
2. Marcin Barczyk 
3. Jan Budzyński 
4. Czesław Fedyk 
5. Stanisław Glapiak  
6. Irena Grobelna 
7. Bartosz Adamczewski 
8. Damian Janowicz 
9. Stanisław Kasperski 
10. Jolanta Kotyś 
11. Remigiusz Leciejewski 
12. Stanisław Matuszewski 
13. Karol Neumann 
14. Anita Solarczyk 
15. Jan Szkudlarczyk 
16. Damian Szymczak  
17. Marek Tulewicz 

Listy obecności radnych i zaproszonych gości, stanowią załączniki nr 1-2 do 
protokołu.  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Posiedzenie IX Sesji Rady Powiatu Leszczyńskiego otworzył i powitał zebranych gości 
Przewodniczący Rady Powiatu Leszczyńskiego Remigiusz Leciejewski. 
Poinformował, że w Sesji uczestniczy 17 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  

Prowadzący poinformował, że zgodnie ze Statutem Powiatu, obrady Sesji Rady 
nagrywane są na nośniku elektronicznym. 

Pytań i uwag do przedłożonego porządku obrad radni nie zgłosili.  

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia z VIII Sesji Rady Powiatu Leszczyńskiego w 
dniu 24 września 2024 roku.  

Pytań i uwag radni nie zgłosili. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt protokołu nr VIII z posiedzenia 
Rady Powiatu Leszczyńskiego z dnia 24 września 2024 roku.  
 
Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady Powiatu 
Leszczyńskiego z dnia 24 września 2024 roku.  
 
Wyniki głosowania: ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: ZA (16) Bartosz Adamczewski, Wojciech Antoniak, Marcin Barczyk, 
Jan Budzyński, Czesław Fedyk, Stanisław Glapiak, Irena Grobelna, Damian Janowicz, 
Jolanta Kotyś, Stanisław Kasperski, Remigiusz Leciejewski, Stanisław Matuszewski, 
Anita Solarczyk, Jan Szkudlarczyk, Damian Szymczak, Marek Tulewicz 

NIEOBECNI (1) 

Karol Neumann 

Rada Powiatu Leszczyńskiego 16 głosami „za” przyjęła protokół z VIII Sesji Rady 
Powiatu Leszczyńskiego z dnia 24 września 2024 roku.  

3. Sprawozdanie o pracach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

Do trwających obrad dołączył radny Karol Neumann. 

Sprawozdanie przedstawił Starosta Leszczyński Maciej Wiśniewski. 

Starosta poinformował o złożonych wnioskach w ramach Funduszy Europejskich dla 
Wielkopolski Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych – tj. budowa ścieżek 
rowerowych z Leszna w kierunku Gronówka, z Kłody w kierunku Tarnowej Łąki oraz 
Święciechowy w kierunku Lasocic. Wnioski przeszły pozytywną ocenę formalną i 
zostały poddane ocenie merytorycznej. Jeśli ocena merytoryczna okaże się pozytywna 
to wnioski będą mogły zostać zrealizowane. W tym przypadku nie ma tzw. listy 
rankingowej.  

Starosta poinformował także, że został zakończony i rozliczony remont dachów 
Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Rydzynie. Zadanie było 
dofinansowane z Ministerstwa. Ponadto trwa realizacja zadania dotyczącego budowy 
bieżni przy Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Rydzynie. W odrębnym 
postępowaniu został wyłoniony wykonawca, który wykona oświetlenie bieżni – oferta 
na to zadanie opiewa na kwotę 135 tys. zł brutto.  

W ramach funduszów unijnych został ogłoszony nabór na budowę szlaku 
turystycznego na odcinku Brenno-Włoszakowice wraz z budową wieży widokowej. 
Dofinansowanie tej inwestycji wynosi 80% zadania. 

Zarząd Powiatu otrzymał zwrotną informację od gmin, które ucierpiały w wyniku 
powodzi. Pomoc finansowana zostanie przekazana w roku 2025, aby ułatwić 
poszczególnym gminom rozliczenie finansowe. Gminy okazały bardzo dużą 
wdzięczność. 
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Ponadto Starosta poinformował o spotkaniu z przedstawicielami Wojewody oraz 
miasta Leszna w sprawie opracowania koncepcji zagospodarowania terenu Placu 
Kościuszki przy Starostwie Powiatowym. W chwili obecnej trwa uzgodnienie w sprawie 
partycypacji kosztów poszczególnych samorządów (tj. Wojewody oraz władz Miasta 
Leszna)  w przedmiotowej koncepcji. 

Głos zabrał radny Czesław Fedyk, który zapytał o pismo, które Gmina Lipno skierowała 
do Zarządu Powiatu w sprawie pomocy remontu dróg ulicy Spółdzielczej. 

Starosta Leszczyński odpowiedział, że Zarząd Powiatu rekomenduje utrzymanie 
wstępnej deklaracji złożonej przez poprzedni Zarząd Powiatu tj. 30% udziału 
finansowego samorządów. Taka propozycja zostanie przedstawiona do projektu 
budżetu na rok 2025.    

Więcej pytań i uwag radni nie zgłosili. 

Sprawozdanie stanowi załącznik numer 3 do protokołu.  

4.Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych przez radnych 
oświadczeniach majątkowych. 

Informację przedstawił Przewodniczący Rady Powiatu Leszczyńskiego Remigiusz 
Leciejewski. 

Na podstawie art. 25c. ust 12 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym (Dz.U. z 2024r. poz. 107) : 

1) Radna VI kadencji Jolanta Zamiatała nie złożyła rocznego oświadczenia 

majątkowego za 2023 rok. 

W związku z wyżej zaistniałą nieprawidłowością nie podjęto działań prawnych poza 

wezwaniem do złożenia oświadczenia majątkowego w terminie 14 dni, ponieważ 

ustawa nie przewiduje innych działań prawnych ani żadnych sankcji w stosunku do 

osób zobowiązanych do złożenia oświadczeń o stanie majątkowym, którym wygasł 

mandat w związku z zakończeniem kadencji. 

Ponadto wszystkie pozostałe roczne oświadczenia majątkowe za 2023 rok zostały 

złożone w prawidłowy sposób oraz w ustawowym terminie.  

Oświadczenia majątkowe zostały zweryfikowane przez pracownika Urzędu  

Skarbowego w Lesznie . 

W 4 z nich stwierdzono drobne nieprawidłowości, o czym radni zostali poinformowani 

składając stosowne wyjaśnienia.  

Radni VII kadencji Rady Powiatu Leszczyńskiego złożyli w prawidłowy sposób oraz w 

ustawowym terminie oświadczenia majątkowe. Oświadczenia zostały przesłane do 

weryfikacji Urzędu Skarbowego.  

5.Informacja Starosty Leszczyńskiego z przeprowadzonej analizy oświadczeń 
majątkowych. 

Informację przedstawił Starosta Leszczyński Maciej Wiśniewski.  
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Na podstawie art. 25c ust. 12 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym (Dz. U. z 2024 r., poz. 107) : 

1. Pani Małgorzata Klimaszewska nie złożyła oświadczenia majątkowego w 

związku z przejściem na emeryturę, 

2. Pan Grzegorz Brzeskot złożył oświadczenie majątkowe w związku z 

zakończeniem kadencji zarządu powiatu leszczyńskiego po terminie, 

3. Pan Dariusz Pasterkiewicz złożył oświadczenie majątkowe w związku z 

rozwiązaniem umowy o pracę po terminie, 

4. Pan Łukasz Borowiak złożył oświadczenie majątkowe w związku z 

rozwiązaniem umowy          o pracę po terminie, 

5. Pan Euzebiusz Szudra złożył po terminie oświadczenie majątkowe w związku 

ze zmianą stanowiska pracy  i utratą ważności  upoważnienia do wydawania 

decyzji administracyjnych        w imieniu Starosty Leszczyńskiego.  

W związku ze stwierdzonymi wyżej nieprawidłowościami nie podjęto żadnych działań 

poza wezwaniem do złożenia oświadczeń majątkowych, ponieważ ustawa nie 

przewiduje innych działań prawnych ani żadnych sankcji w stosunku do osób 

zobowiązanych do złożenia oświadczeń o stanie majątkowym, z którymi rozwiązano 

umowę o pracę. 

Ponadto w oświadczeniach majątkowych za 2023 rok osób zobowiązanych do 

złożenia staroście oświadczeń o stanie majątkowym nie stwierdzono 

nieprawidłowości.  

Wszystkie roczne oświadczenia majątkowe zostały złożone w prawidłowy sposób oraz  

w ustawowym terminie. 

6.Informacja nt. oceny stanu bezpieczeństwa na drogach powiatu 
leszczyńskiego w I półroczu 2024 roku. 

Informacja została szczegółowo omówiona na posiedzeniu Komisji Spraw 
Społecznych.  

Głos zabrał radny Marcin Barczyk zabierając głos odpowiedział, że duży problem 
stanowią rowerzyści na ulicy Krasińskiego w Lesznie, którzy notorycznie wjeżdżają 
pomimo ustawionego znaku stop. 

Głos zabrał radny Jan Szkudlarczyk, który zaznaczył, że jest zaniepokojony faktem, iż 
w roku bieżącym nie starczyło pieniędzy na odmalowanie pasów na drogach powiatu 
leszczyńskiego.  

Głos zabrał radny Czesław Fedyk, który zapytał czy Komenda Policji rozważa 
montowanie przejść dla pieszych, gdzie pasy zapalają się automatycznie na biało lub 
lampki, które zapalają się w momencie, kiedy pieszy stanie w pobliżu przejścia dla 
pieszych.  
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Komendant Policji odpowiedział, że nie jest to temat, którym ściśle zajmuje się 
Komenda Policji, ale każde działania związane z poprawą bezpieczeństwa ruchu 
drogowego są popierane przez organy Policji i bardzo wskazane.  

Głos zabrał Starosta Leszczyński Maciej Wiśniewski który, odpowiedział, że temat 
związany z usprawnieniem malowania poziomego dróg Powiatu Leszczyńskiego był 
wielokrotnie przedmiotem obrad Zarządu Powiatu. W postępowaniu przetargowym, 
które zostało ogłoszone, niestety nie zgłosił się żaden wykonawca. W przyszłym roku 
postępowanie przetargowe zostanie przygotowane w trochę innej formie tak, aby 
zachęcić potencjalnych wykonawców do wzięcia udziału w postępowaniu 
przetargowym.   

Odnosząc się do wypowiedzi radnego Czesława Fedyka Starosta Leszczyński 
poinformował, że Zarząd Powiatu podjął decyzję o budowie przejść dla pieszych z 
detektorami prędkości.  

Głos zabrał radny Jan Szkudlarczyk, który odpowiedział, że mimo wszystko nie 
rozumie dlaczego temat malowania pasów nie został w tym roku zrealizowany. 
Wielokrotnie na sesjach Rady Powiatu radni monitorowali ten temat.  

Więcej pytań i uwag radni nie zgłosili. 

Informacja stanowi załącznik numer 4 do protokołu.  

7.Informacja nt. stanu bezpieczeństwa powiatu w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej w 2024 roku. 

Informacja została szczegółowo omówiona na posiedzeniu Komisji Spraw 
Społecznych.  

Pytań i uwag radni nie zgłosili. 

Informacja stanowi załącznik numer 5 do protokołu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków oraz trybu wspierania i 
finansowania rozwoju sportu na terenie powiatu leszczyńskiego wraz z 
autopoprawką. (DRUK NR 56) 

Projekt uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji Spraw 
Społecznych oraz Komisji Budżetu, Planowania i Rozwoju. 

Głos zabrał Starosta Leszczyński, który zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały w 
sprawie określenia warunków oraz trybu wspierania i finansowania rozwoju sportu na 
terenie powiatu leszczyńskiego. Początkowo w szczegółowych warunkach i zasadach 
przyznawania i rozliczania dotacji był zapis, że w 2024 roku nabór będzie wydłużony. 
Wydłużenie terminu składania wniosku wiązałoby się automatycznie z opóźnieniem w 
przydzielaniu środków i podpisaniem umowy.  

Celem umożliwienia klubom korzystania z przyznanej dotacji już od początku roku 
postanawia się pozostawić termin 15 listopada oraz wykreślić zapis załącznika numer 
1 punktu III podpunkt 3, który brzmi „a zadań dotyczących roku 2025 w terminie do 10 
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dni od dnia opublikowania Uchwały Rady Powiatu Leszczyńskiego w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Wielkopolskiego”.  

Pytań i uwag radni nie zgłosili. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia 
warunków oraz trybu wspierania i finansowania rozwoju sportu na terenie powiatu 
leszczyńskiego.  
 
Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków oraz 
trybu wspierania i finansowania rozwoju sportu na terenie powiatu  leszczyńskiego. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: ZA (17) Bartosz Adamczewski, Wojciech Antoniak, Marcin Barczyk, 
Jan Budzyński, Czesław Fedyk, Stanisław Glapiak, Irena Grobelna, Damian Janowicz, 
Jolanta Kotyś, Stanisław Kasperski, Remigiusz Leciejewski, Stanisław Matuszewski, 
Karol Neumann, Anita Solarczyk, Jan Szkudlarczyk, Damian Szymczak, Marek 
Tulewicz 

Rada Powiatu Leszczyńskiego 17 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie określenia 
warunków oraz trybu wspierania i finansowania rozwoju sportu na terenie powiatu 
leszczyńskiego. 

Projekt uchwały stanowi załącznik numer 6 do protokołu.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie porozumienia w 
sprawie powierzania zadań powiatowej biblioteki publicznej dla Powiatu 
Leszczyńskiego. (DRUK NR 57) 

Projekt uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji Spraw 
Społecznych.  

Głos zabrał radny Czesław Fedyk, który zapytał jakiej wielkości finansowanie wchodzi 
w rachubę. 

Starosta Leszczyński odpowiedział, że Zarząd Powiatu przewiduje udzielenie pomocy 
finansowej na realizację tego zadania w wysokości 70 tysięcy złotych rocznie.  

Głos zabrał radny Karol Neumann, który zapytał jakie koszty były ponoszone w 
poprzednim roku, kiedy biblioteka powiatowa była we Włoszakowicach.  

Starosta Leszczyński odpowiedział, że koszty oscylowały w granicach 30-35 tysięcy 
złotych.  Porównując do innych powiatów kwota 70 tysięcy złotych będzie jedną z 
niższych kwot wsparcia.  

Więcej pytań i uwag radni nie zgłosili.  
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na podpisanie porozumienia w sprawie powierzenia zadań powiatowej biblioteki 
publicznej dla Powiatu Leszczyńskiego.   
 
Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie 
porozumienia w sprawie powierzenia zadań powiatowej biblioteki publicznej dla 
Powiatu Leszczyńskiego.  
 
Wyniki głosowania: ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: ZA (16) Bartosz Adamczewski, Wojciech Antoniak, Marcin Barczyk, 
Czesław Fedyk, Stanisław Glapiak, Irena Grobelna, Damian Janowicz, Jolanta Kotyś, 
Stanisław Kasperski, Remigiusz Leciejewski, Stanisław Matuszewski, Karol Neumann, 
Anita Solarczyk, Jan Szkudlarczyk, Damian Szymczak, Marek Tulewicz 

PRZECIW (1) Jan Budzyński  

Rada Powiatu Leszczyńskiego 16 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” podjęła uchwałę 
w sprawie wyrażenia zgody na  

Projekt uchwały stanowi załącznik numer 7 do protokołu.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie deklaracji przystąpienia do realizacji projektu 
pn. ”Rydzyna, oficyny zamkowe (XVIII w.) obecna siedziba Specjalnego Ośrodka 
Szkolno – Wychowawczego im. F. Ratajczaka – przebudowa dachów budynków 
Ośrodka etap V” realizowanego w ramach programu rządowego Ministra Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego 2025 Ochrona Zabytków. (DRUK NR 58) 

Projekt uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji Budżetu, 
Planowania i Rozwoju. 

Pytań i uwag radni nie zgłosili.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie deklaracji 
przystąpienia do realizacji projektu pn. ”Rydzyna, oficyny zamkowe (XVIII w.) obecna 
siedziba Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego im. F. Ratajczaka – 
przebudowa dachów budynków Ośrodka etap V” realizowanego w ramach programu 
rządowego Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego 2025 Ochrona Zabytków.  
 
Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie deklaracji przystąpienia do 
realizacji projektu pn. ”Rydzyna, oficyny zamkowe (XVIII w.) obecna siedziba 
Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego im. F. Ratajczaka – przebudowa 
dachów budynków Ośrodka etap V” realizowanego w ramach programu rządowego 
Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego 2025 Ochrona Zabytków. (DRUK NR 58) 
 
Wyniki głosowania: ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: ZA (17) Bartosz Adamczewski, Wojciech Antoniak, Marcin Barczyk, 
Jan Budzyński, Czesław Fedyk, Stanisław Glapiak, Irena Grobelna, Damian Janowicz, 
Jolanta Kotyś, Stanisław Kasperski, Remigiusz Leciejewski, Stanisław Matuszewski, 
Karol Neumann, Anita Solarczyk, Jan Szkudlarczyk, Damian Szymczak, Marek 
Tulewicz 

Rada Powiatu Leszczyńskiego 17 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie deklaracji 
przystąpienia do realizacji projektu pn. ”Rydzyna, oficyny zamkowe (XVIII w.) obecna 
siedziba Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego im. F. Ratajczaka – 
przebudowa dachów budynków Ośrodka etap V” realizowanego w ramach programu 
rządowego Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego 2025 Ochrona Zabytków.  

Projekt uchwały stanowi załącznik numer 8 do protokołu.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok wraz z 
autopoprawką. (DRUK NR 59) 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Powiatu Marcin Wydmuch. 

Zmiany planowanych dochodów i wydatków dotyczą m.in: 
1. Zwiększenia planu dochodów o kwotę 100.000,00 zł w celu urealnienia planu. 

2. Zwiększenia planu dochodów o kwotę 12.459,20 zł, w tym: 

a) 8.073,00 zł z tytułu środków z Funduszu Pomocy na wsparcie jednostek 

samorządu terytorialnego w realizacji dodatkowych zadań oświatowych 

związanych z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami 

będącymi obywatelami Ukrainy, o których mowa w art. 50 ust. 1 pkt 2 ustawy o 

pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa, 

b) 4.386,20 zł z przeznaczeniem na finansowanie pobytu dzieci, obywateli Ukrainy 

w polskim systemie pieczy zastępczej. 

3. Zwiększenia planu dochodów z tytułu dotacji celowych: 

a) o kwotę 138.782,00 zł, z przeznaczeniem na obsługę administracyjną zadań 

dotyczących gospodarki nieruchomościami Skarbu Państwa oraz należny 

podatek od nieruchomości położonej w obrębie Piotrowice wraz z odsetkami z 

tego tytułu. 

b) o kwotę 7.682,96 zł, z przeznaczeniem na wyposażenie szkół w podręczniki, 

materiały edukacyjne lub ćwiczeniowe, 

c) o kwotę 131.442,00 zł, z przeznaczeniem na finansowanie zespołów do spraw 

orzekania o niepełnosprawności, 

     d)  o kwotę 28.692,00 zł, z przeznaczeniem na realizację rządowego programu 

„Dofinansowanie wynagrodzeń pracowników jednostek wspierania rodziny i 

systemu pieczy zastępczej na lata 2024-2027”. 

4. Zwiększenia planu dochodów Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego w 

Rydzynie o kwotę 8.733,00 zł w związku z karą umowną za nienależyte wykonanie 

umowy. 

5. Zmiany kwalifikacji zadania majątkowego pn. „Zwrot części dotacji przekazanych w 

roku 2023 na przebudowę dróg powiatowych”. 

6. Wprowadzenia nowych zadań majątkowych, jednorocznych: 
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a) „Budowa sygnalizacji z detektorem prędkości na drodze powiatowej w 

miejscowości Wilkowice i Włoszakowice” na kwotę 190.000,00 zł,  

b) „Rozbudowa systemu monitoringu w budynku Starostwa przy pl. Kościuszki 4 b 

w Lesznie” na kwotę 49.000,00 zł,  

c) „Zakup samochodu osobowego na potrzeby Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Lesznie” na kwotę 90.000,00 zł,  

7. Zmniejszenia planowanych nakładów finansowych na zadanie majątkowe „Zakup 

urządzeń bezpieczeństwa ruchu drogowego”, o kwotę 190.000,00 zł do wysokości 

20.000,00 zł,  

8. Zmiany nazwy zadania majątkowego jednorocznego „Zakup i montaż systemu 

monitoringu na placu zimowego utrzymania przy ul. Leszczyńskiej w 

Święciechowie” na „Zakup i montaż systemu monitoringu” oraz zwiększenie 

planowanych nakładów finansowych o kwotę 10.000,00 zł do wysokości 30.000,00 

zł, w związku z planowanym rozszerzeniem zakresu zadania. 

9. Zmniejszenia planu wydatków w formie dotacji podmiotowej dla jednostek spoza 
sektora finansów publicznych o kwotę 50.000,00 zł do wysokości 27.887,00 zł. 

10. Przeniesień zgodnie z wnioskami dysponentów.  

 

Głos zabrał radny Czesław Fedyk, który zapytał czy w związku z zaistniałą sytuacją 

dotyczącą defraudacji pieniędzy w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie, ma ona 

wpływ na budżet Powiatu Leszczyńskiego. 

 

Skarbnik Powiatu odpowiedział, w przygotowanym projekcie uchwały nie ma żadnych 

zmian związanych z tą sytuacją. W chwili obecnej trwają czynności wyjaśniające, jeśli 

będą znane bardziej szczegółowe informacje, zapewne będzie trzeba wprowadzić 

stosowne zmiany w budżecie.  

 

Głos zabrał radny Jan Budzyński, który zapytał czy w związku z zaistniałą sytuacją nie 

trzeba zwiększyć środków w budżecie na cyberbezpieczeństwo.  

 

Starosta Leszczyński odpowiedział, że Powiat Leszczyński uczestniczy w programie 

cyberbezpieczeństwa  i pod tym kątem urząd jest bardzo dobrze zabezpieczony. 

Zaistniała sytuacja nie miała związku z atakami hakerskimi.   

 

Więcej pytań i uwag radni nie zgłosili. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2024 rok wraz z autopoprawką.  
 
Głos zabrał radny Stanisław Glapiak, który zapytał czy autopoprawka nie powinna 
zostać oddzielnie przegłosowana. 
 
Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2024 rok wraz z autopoprawką. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: ZA (17) Bartosz Adamczewski, Wojciech Antoniak, Marcin Barczyk, 
Jan Budzyński, Czesław Fedyk, Stanisław Glapiak, Irena Grobelna, Damian Janowicz, 
Jolanta Kotyś, Stanisław Kasperski, Remigiusz Leciejewski, Stanisław Matuszewski, 
Karol Neumann, Anita Solarczyk, Jan Szkudlarczyk, Damian Szymczak, Marek 
Tulewicz 

Rada Powiatu Leszczyńskiego 17 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok wraz z autopoprawką. 

Projekt uchwały stanowi załącznik numer 9 do protokołu.  

12.Interpelacje i zapytania radnych.  

W okresie międzysesyjnym wpłynęła interpelacja radnego Damiana Szymczaka.  

Interpelacja dotyczy miejscowości Włoszakowice – wjazd od strony Krzyżowca, ulica 
Leszczyńska obok ulicy Chopina. Z lewej strony znajduje się market Dino, natomiast 
od strony Chopina znajduje się chodnik. Do marketu jest tylko zejście z kostki 
brukowej, nie ma natomiast chodnika. Czy Powiat Leszczyński mógłby wykonać kilka 
metrów chodnika, aby mieszkańcy osiedla po drugiej stronie ulicy Leszczyńskiej mogli 
dojść bezpiecznie do sklepu.  

Ponadto w Bukówcu Górny znajduje się bardzo niebezpieczne skrzyżowanie tj. 
skrzyżowanie ulic Jana Wańskiego oraz Powstańców Wielkopolskich. Jadąc od 
Włoszakowic mamy pierwszeństwo  skręcając w ulicę Powstańców Wielkopolskich. 
Czy nie warto namalować  na jezdni przerywanych pasów prowadzących w lewo, czyli 
właśnie w Powstańców Wielkopolskich. To mogłoby sugerować kierowcom, że taki 
skręt jest „ważniejszy” czyli ma pierwszeństwo. Warto pomyśleć o dodatkowych 
zabezpieczeniach w tym miejscu.  
 
Kopia interpelacji stanowi załącznik numer 10 do protokołu.  
 

13. Wolne głosy i wnioski. 

Głos zabrał radny Damian Szymczak, który zapytał o sytuację, która miała miejsce w 
Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie oraz Powiatowej Poradni Psychologiczno-
Pedagogicznej w Rydzynie. 

Radny zapytał: 
- kto wykrył zaistniałą sytuację, czy to prawda, że o sytuacji poinformowała swoich 
przełożonych sama zainteresowana, 
- ile pieniędzy zostało przywłaszczonych i w jakim czasie, 
- jaką odpowiedzialność poniosą zwierzchnicy pracownicy, 
- czy mogła sama robić przelewy, czy potrzebowała do tego pozwolenia swoich 
przełożonych, 
- czy w obu jednostkach brakuje pieniędzy i Rada Powiatu będzie musiała dołożyć ze 
swojego budżetu brakujące pieniądze, ( suma pół miliona złotych) 
- czy czekają Radę Powiatu duże zmiany w najbliższych zmianach uchwał 
budżetowych, 
- czy jest szansa na odzyskanie jakiejś części pieniędzy, 
- czy to prawda, że Starosta nie chciał udzielać informacji w prasie na powyższy temat. 
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Starosta Leszczyński zabierając głos odpowiedział, że stosowny komunikat został 
przesłany do mediów przez kierowników jednostek. W pozostałym zakresie toczy się 
postępowanie i do zakończenia postępowania Starosta nie będzie publicznie zabierać 
głosu w tej sprawie. Postępowanie przeprowadza Policja. 

Głos zabrał radny Stanisław Glapiak, który zwrócił się do Starosty Leszczyńskiego 
informując, iż w jego ocenie należy się radnym odpowiedź na pytanie jaka kwota, w 
której jednostce uległa nieuprawnionemu przekazaniu do osób nieupoważnionych do 
odbioru. Zasadnym jest także odpowiedź na pytanie odnośnie sposobu autoryzacji 
tychże przelewów. Ponadto radny zapytał ile osób w tych jednostkach jest 
uprawnionych do autoryzacji takich przelewów.  

Głos zabrał Jan Budzyński, który zapytał czy to prawda, że rodziny zastępcze oraz 
pracownicy nie dostali wynagrodzeń, czy mają czekać tak długo, aż sprawa się 
wyjaśni. 

Starosta Leszczyński odpowiedział, że to nie jest tak, iż jedna osoba robi przelewy, 
jednakże w związku z zaistniałą sytuacją Starosta nie będzie publicznie wypowiadał 
się na temat procedur. Informacja dotycząca ostatecznych kwot zostanie radnym 
przekazana, bo będzie ona odzwierciedleniem zmian w uchwale budżetowej.   

Głos zabrał radny Damian Szymczak, który odpowiedział, że Rada Powiatu wie już 
cokolwiek, czyli między innymi to, że zmiany w uchwale budżetowej będą potrzebne. 
Ponadto radny zwrócił się do Starosty z pytaniem, dlaczego nie chce udzielić informacji 
jakie to są procedury, czy to jest jakaś tajemnica. Jest to placówka publiczna 
utrzymywana z pieniędzy podatników. 

Starosta Leszczyński odpowiedział, że jeśli radny chce znać konkretne dane prosi, aby 
sformułować pytania na piśmie, na które otrzyma pisemną odpowiedź. 

Głos zabrał radny Czesław Fedyk, który zapytał Skarbnika Powiatu jak długo rodziny 
zastępcze będą musiały czekać na przelewy. 

Skarbnik Powiatu odpowiedział, że konta były zablokowane ze względów 
bezpieczeństwa jak zdarzenie miało miejsce. Dopiero w dniu dzisiejszym konta zostały 
odblokowane, w chwili obecnej Zarząd Powiatu czeka na karty mikro procesorowe do 
podpisów.  

Skarbnik przewiduje, że z początkiem nowego tygodnia wszystkie świadczenia będą 
wypłacone z należnymi odsetkami.  

Głos zabrał radny Stanisław Glapiak, który zapytał czy dobrze rozumie, że opóźnienie 
wynika z trwających procedur, a nie braku środkowych finansowych na kontach tych 
jednostek.    

Ponadto radny zaznaczył, że pytanie ustne ma tę samą moc co pytanie pisemne. 

Starosta Leszczyński, odpowiedział, że w tej sprawie udzieli odpowiedzi pisemnej, bo 
ma do tego prawo.  
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Głos zabrał radny Czesław Fedyk, który zapytał czy firma adwokacka w celu 
skierowania sprawy do sądu w sprawie budowy drogi Osieczna-Goniembice 
zdecydowała się, że podejmie się tej sprawy. Jak długo to jeszcze potrwa.  

Starosta Leszczyński odpowiedział, że nie jest to sprawa prosta, i ma bardzo trudny 
charakter. Zarząd Powiatu zwrócił się o weryfikację możliwości dochodzenia roszczeń 
do radcy prawnego Pana doktora Marcina Leśnego, który reprezentuje Kancelarię 
Prawną Leśny i Wspólnicy. Jest to bardzo doświadczony prawnik, jeśli chodzi o kwestie 
związane z reprezentowaniem jednostek samorządu terytorialnego w podobnych 
sporach. Zarząd Powiatu wystąpił do Pana mecenasa z prośbą przygotowania analizy 
możliwości dochodzenia w trybie sądowym roszczenia o odszkodowanie za błędy, 
które zostały popełnione podczas tej inwestycji. Obecnie trwa opracowywanie analizy. 
Z wiadomości, które przekazał Pan Mecenas jest potrzeba zbadania całego procesu 
budowalnego przez biegłego z zakresu budownictwa i w tej sprawie odbędzie się 8 
listopada spotkanie online z biegłym z zakresu budownictwa z Politechniki 
Poznańskiej.  Po przygotowaniu analizy prawnej  radni zostaną szczegółowo 
poinformowani o efekcie końcowym konsultacji.  Ponadto Starosta zaznaczył, że 
przedstawiciel kancelarii jest chętny na spotkanie z członkami Komisji Rewizyjnej, aby 
mogli zapoznać się szczegółowo ze stanowiskiem kancelarii w tej sprawie.  

Głos zabrał radny Czesław Fedyk, który poinformował, że Komisja Rewizyjna będzie 
pracować na dostępnych materiałach, bo musi mieć czas na wyrobienie swojego 
poglądu w tej sprawie. W chwili obecnej nie ma pewności czy firma zdecyduje się 
reprezentować Powiat Leszczyński przed sądem? Czy jest to ta sama firma o której 
Starosta wspominał na minionej sesji Rady Powiatu. 

Starosta Leszczyński odpowiedział, że ostatecznej pewności nie mamy, po to jest 
także zaplanowane spotkanie 8 listopada.  

Głos zabrał radny Damian Janowicz, który poinformował jako Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej o działaniach komisji. Pierwsze spotkanie kontrole Komisji Rewizyjnej 
miało miejsce 16 października br. Na tym spotkaniu członkowie Komisji zajęli się 
kontrolą przedsięwzięcia drogowego w sprawie przebudowy drogi powiatowej drogi 
powiatowej Goniembice-Osieczna. Na prośbę Zarządu Powiatu, jak również po 
rozmowach odbytych z radcą prawnym Komisja Rewizyjna zdecydowała o wydłużeniu 
w czasie dalszego procedowania, do czasu sporządzenia analizy prawnej przez 
kancelarię prawną. Drugie spotkanie odbyło się 29 października br., gdzie Komisja 
Rewizyjna dokonała kontroli przedsięwzięcia drogowego przebudowy ulicy Grotnickiej 
we Włoszakowicach. Posiedzenia będą także widoczne w systemie e-sesja.  

Głos zabrał radny Marcin Barczyk, który zapytał czy czynności wyjaśniające cały czas 
trwają w sprawie zaistniałej w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie. Czy policja 
prowadzi też wewnętrzne kontrole. 

Starosta Leszczyński odpowiedział, że Policja prowadzi postepowanie w zakresie tego 
co się wydarzyło. Niemniej jednak w przyszłym roku zostanie przeprowadzona kontrola 
wewnętrzna dotycząca przepływu środków finansowych w obu jednostkach za 
przynajmniej 2 lata do tyłu tj. rok 2023-2024.  

Głos zabrał radny Karol Neumann, który zapytał jakie środki zostały już wydane w 
kontekście wyjaśnienia sytuacji dotyczącej drogi Goniembice-Osieczna. Ponadto 
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radny zapytał czy są jakieś kalkulacje, które będą mówić o tym ile to przedsięwzięcie 
będzie kosztować Powiat Leszczyński.  

Starosta Leszczyński odpowiedział, że Powiat Leszczyński w chwili obecnej nie 
poniósł żadnych nakładów finansowych. Kancelaria podejmuje w tej chwili działania 
mające na celu analizę i przedstawienie ewentualnej oferty.  

Głos zabrał radny Stanisław Glapiak, który zapytał czy tzw. „kroplówkowe” wpłynęło 
już na konto Powiatu Leszczyńskiego. Jeśli nie to w jakim czasie Zarząd Powiatu 
spodziewa się tej kwoty i ile ostatecznie tych pieniędzy wpłynie na konto powiatu. 

Skarbnik Powiatu odpowiedział, że 23 października br. pojawił się projekt ustawy 
zmieniającej przepisy w tym zakresie. Ustawa będzie musiała przejść całą procedurę 
dotyczącą procedowania ustaw, i raczej wcześniej nie można się spodziewać 
pieniędzy. Natomiast Skarbnik zaznaczył, że dla powiatów z taką liczbą mieszkańców 
jest to kwota 3 000 000 mln zł.  

Radny Stanisław Glapiak podziękował Naczelnikowi Wydziału Ochrony Środowiska i 
Transportu za odpowiedź na zadane pytania.  

Ponadto radny zapytał Starostę Leszczyńskiego jaki był stan osobowy w przeliczeniu 
na etaty pracowników urzędu powiatu w momencie, gdy Pan Starosta przejął 
urzędowanie, i jak to wygląda dzisiaj tj. w dniu 30 października. 

Starosta Leszczyński odpowiedział, że taką informację przygotuje na piśmie.   

Radny Stanisław Glapiak poruszył także temat budowy sygnalizacji świetlnej z 
detektorami prędkości przy przejściach dla pieszych na drogach powiatowych w 
gminach. W związku z powyższym, że nie ma jeszcze zgłoszeń z gmin Krzemieniewo 
i Osieczna radny wskazał takie miejsca. Jeśli chodzi o Gminę Osieczna, radny 
zaproponował, aby rozważyć budowę takiej instalacji w Osiecznej na ulicy Kościuszki 
przy pawilonie „GS” i w Kąkolewie na pierwszym przejściu przy ulicy Rydzyńskiej 
wjeżdżając od Nowej Wsi.  

Ponadto radny przekazał wnioski dotyczące zadań drogowych, które mogłyby się 
znaleźć w budżecie roku 2025 albo najbliższych możliwych terminach : 

1) Przebudowa części chodnika w Gminie Osieczna przebiegającego przez drogę 
powiatową w Świerczynie. Z informacji, które radny uzyskał materiał przy tej 
przebudowie ma dostarczyć powiat, a wykonanie po stronie brygady Gminy 
Osieczna.  

2) Modernizacja drogi od Grodziska do Świerczyny, 
3) Modernizacja drogi za Ziemnicami w stronę Wojnowic, (remont ze ścieżką, bo 

ścieżki w tym miejscu nie ma) 
4) W związku z zamknięcie drogi Powiatowej Osieczna-Goniembice pogarszająca 

się droga powiatowa biegnąca od Nowego Wolkowa do Osiecznej, oraz z 
Drzeczkowa do Osiecznej. 

Radny zapytał także o budowę ścieżki Leszno-Kąkolewo, jest duża szansa, aby w 
ramach ZITu pozyskać na realizację tej inwestycji około 2 400 000 tys. zł, plus udział 
samorządów.  
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Starosta Leszczyński odpowiedział, że w kwestii ścieżki rowerowej Leszno-Kąkolewo 
zostało zlecone przygotowanie u geodety map, żeby móc opracować koncepcję 
przebiegu, która zostanie przedstawiona do gminy tak aby można było wrysować się 
w plan zagospodarowania przestrzennego. Starosta podtrzymuje chęć realizacji tego 
zadania.  

W zakresie inwestycji, które będą zaplanowane w przyszłorocznym budżecie Starosta 
przedstawi je, kiedy zostanie przyjęty projekt  budżetu na 2025 rok.  

Głos zabrał radny Jan Szkudlarczyk, który zwrócił się do Kierownika Zarządu Dróg 
Powiatowych, aby w Bojanicach na górce naprawić pękający, zarywający się asfalt, 
który stwarza niebezpieczeństwo dla uczestników ruchu drogowego. Radny poprosił o 
interwencję jeszcze przed zbliżającą się zimą. 

Kierownik Zarządu Dróg odpowiedział, że przyjrzy się zgłoszonej interwencji.  

Głos zabrał Jan Budzyński, który zaznaczył, że w chwili obecnej największej tzw. 
„kroplówki” potrzebuje służba zdrowia. Należy podejść do konstrukcji budżetu w 
sposób realny, budżet powinien też być zrównoważony. 

Głos zabrał radny Czesław Fedyk, który zwrócił się do Kierownika Zarządu Dróg 
Powiatowych z pytaniem czy udało się odbyć rozmowy z gminami w zakresie wycinki 
traw. Ponadto radny zapytał czy są już wytyczne odnośnie realizacji budżetu ze 
względu  na porozumienie samorządów z rządem. Czy Skarbnik Powiatu posiada już 
wszystkie dane do konstrukcji budżetu. 

Kierownik Zarządu Dróg odpowiedział, że Zarząd Dróg jest po takich rozmowach. Na 
chwilę obecną trwają analizy ekonomiczne.  

Skarbnik Powiatu odpowiedział, że Zarząd Powiatu otrzymał informację z Ministerstwa 
Finansów o planowanych kwotach udziału w podatkach od osób fizycznych, prawnych 
oraz o kwocie należnej czyli subwencji ogólnej.  

Radny Czesław Fedyk zwrócił się do Przewodniczącego Rady Powiatu odnośnie 
oddziału neurologicznego Szpitala w Lesznie, który obsługuje również mieszkańców 
powiatu leszczyńskiego. Radny zaznaczył, że widziałby także potrzebę działań 
radnych czy to powiatu czy Rady Miasta, aby zwrócić się z apelem do Marszałka o 
większe wsparcie w celu uruchomienia z powrotem tego oddziału.  

Radny Karol Neumann zapytał o prace wykonawcze na krajowej drodze numer 12 w 
Garzynie. Czy Starosta jest poinformowany o terminie zakończenia prac, ponieważ 
mieszkańcy zwracają uwagę, że prace są mocno uciążliwe i ze względu na ruch 
wahadłowy tworzą się duże korki. Ponadto radny zapytał czy były prowadzone już 
jakieś rozmowy z władzami powiatowymi w sprawie ustaw migracyjnych. Czy zostało 
wyznaczone centrum wsparcia przez rząd, na terenie powiatu leszczyńskiego. 

Starosta Leszczyński odpowiedział, że nie posiada żadnych informacji w zakresie 
kwestii migracyjnych. Odnosząc się do pierwszego pytania inwestorem jest Generalna 
Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad, ale Zarząd Dróg Powiatowych zweryfikuje tę 
informację i udzieli radnemu odpowiedzi.  
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Głos zabrała radna Jolanta Kotyś, która w imieniu organizatora Rydzyńskiego Ośrodka 
Kultury w Rydzynie zaprosiła na godzinę 11:11 do kibicowania czy uczestnictwa w 
biegu, w ramach obchodów związanych z dniem 11 listopada i odzyskania 
Niepodległości przez Polskę. 

Więcej pytań i uwag radni nie zgłosili. 

 14. Odpowiedzi na interpelacje. 

Radny Damian Szymczak na zgłoszoną interpelację otrzymał wiadomość na piśmie. 

15. Zakończenie obrad.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady podziękował 
radnym oraz pozostałym członkom za uczestnictwo i o godz. 1418  zakończył obrady 
IX Sesji Rady Powiatu Leszczyńskiego.                                                                                      

 

 Przewodniczący Rady 

            Remigiusz Leciejewski  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła 

Marta Kowa 


